
10 مجلس تعزيه در ميدان امام حسين)ع(  
برگزار مي شود

در ادام�ه وي�ژه برنام�ه »جل�وه س�وگ« ك�ه از ده�ه اول 
محرم در مي�دان امام حس�ين )ع( ب�ا اج�راي برنامه هاي 
عاش�ورايي برگ�زار ش�ده ب�ود، در ده�ه دوم مح�رم نيز 
10 مجل�س تعزي�ه از س�اعت 18:30 اج�را مي ش�ود. 
اجراي ويژه برنامه هاي محرم و صفر با عنوان »جلوه سوگ« در 
گسترش س��بك زندگي و انتقال پيام امام حسين )ع( به نسل 

جديد گامي مؤثر بر مي دارد. 
اين ويژه برنامه در راستاي گسترش و تعميق شناخت شهروندان 
از الگوهاي ديني، گس��ترش فرهنگ عاشورايي و سبك زندگي 
امام حسين )ع(، انتقال مفاهيم عاشورايي و تقويت باورهاي نسل 
جوان در 60روز محرم و صفر با اجراي 106 برنامه عاشورايي و 

برپايي غرفه هاي متنوع برگزار مي شود. 
اجراي تعزيه دهه دوم محرم از روز شنبه 24مهرماه همزمان با 
13ماه محرم به مدت 10 شب از س��اعت 18:30 در ميدان امام 
حسين)ع( آغاز ش��ده اس��ت. مجلس هاي تعزيه با عنوان هاي 
مجلس حضرت مسلم)ع(، مجلس حر بن يزيد رياحي، مجلس دو 
طفلان حضرت مسلم)ع(، مجلس حضرت علي اكبر)ع(، مجلس 
حضرت اباالفضل العباس)ع(، مجلس حضرت قاسم )ع( و شهادت 
امام حسين )ع( اجرا مي ش��ود. ويژه برنامه »جلوه سوگ« براي 
دومين سال متوالي به همت سازمان فرهنگي هنري شهرداري 
تهران و مديريت فرهنگي هنري منطقه12 تا پايان ماه صفر در 

ميدان امام حسين )ع( برپاست.
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     جواد محرمي
اكران عموم�ي فيلم س�ينمايي »ابو زينب« 
پس از وقفه بيش از دو س�ال از پايان ساخت 
آن، چند روزي اس�ت كه در گروه سينمايي 
آزاد آغاز شده است. علي غفاري، كارگردان 
اين فيل�م در گفت و گو ب�ا »ج�وان« درباره 
ش�رايط بد اكران اي�ن فيل�م و بي مهري ها 
ب�ه س�ينماي مقاومت س�خن گفته اس�ت. 
 اكران عمومي فيلم ابوزينب بالاخره 
انجام ش�د، ولي به نظر مي آيد بدون 
توجه به ساختار باقوام سينمايي فيلم 
و مضمون استراتژيك آن، اكران فيلم 
بس�يار بي س�روصدا و مهجور انجام 

شده است، همينطور است؟
بله. پاي صحبت تهيه كننده فيلم كه بنشينيد 
دل خوني دارد. احس��اس مي كن��م حمايت از 
سينماي مقاومت سال هاست در حد شعار باقي 
مانده و بيشتر ويترين است. لااقل من تا به حال 
مسئولي را پيدا نكرده ام كه تعلق خاطر قلبي به 
اين سينما داشته باشد. ش��ما به جدول اكران 
فيلم ها و آثاري كه پشت خط اكران مانده نگاهي 
بيندازيد كاملًا متوجه مي شويد چه بي مهري ها 
و بي انصافي هايي به س��ينماي مقاومت صورت 

مي گيرد. 
 نظرتان درباره حوزه هنري به عنوان 
پخش كنن�ده فيل�م چگونه اس�ت؟ 
فك�ر نمي كنيد اگ�ر فيلم به دس�ت 

پخش كننده ديگري بود،  بهتر بود؟ 
به نظ��رم دفاتر پخش فيلم در اي��ران، مضمون 
فرامرزي فيلم و بازيگران لبنان��ي آن را در نظر 
مي گيرند و از اين نظر شايد عقب افتادن اكران 
فيلم قدري توجيه پذير باش��د. م��ن زماني كه 
مي بينم فيلم اينقدر غريب اكران مي شود براي 

فهم دليل اين ماجرا خيلي كنجكاو مي شوم. 
 نظرت�ان درباره دلنوش�ته س�ردار 

سليماني درباره فيلم چيست؟
واكنش مثبت سردار سليماني به فيلم ابوزينب 
براي ما ق��وت قلب بود و مطمئن ش��دم كه راه 
را اش��تباه نرفته ام و تا حدود زيادي خس��تگي 
كار از ت��ن ما بي��رون رفت. اينكه فيلم توس��ط 
شخصيت ها، به ويژه مردان جهاد و مبارزه ديده 
ش��ود و نظر مثبت آنها را جلب كن��د، براي ما 

اهميت زيادي دارد. 

 شرايط اكران فيلم را چگونه ارزيابي 
مي كنيد؟

من در مقوله اكران كاملًا عقب ايستاده ام و سعي 
مي كنم، ناظر باشم و ببينم چه بلايي قرار است 
سر س��ينماي مقاومت بيايد. براي فيلم ما فقط 
پنج س��الن در كل كش��ور اختصاص داده اند و 
جالب است كه برخي سالن ها فقط دو سانس در 

روز فيلم را پخش مي كنند. 
 حمايت نهادهايي مثل ش�هرداري و 
صداوسيما كه طبق وظيفه ذاتي خود 
بايد از آثار اينچنيني حمايت كنند، 

چطور بوده است؟
من خودم تا حالا بيلبوردي در شهر نديدم البته 
شنيدم كه چندتايي نصب شده و درباره تبليغ 
فيلم در صداوسيما هم ظاهراً پوشش مي دهند 

اما نمي دانم چقدر تأثيرگذار است. 
 به تعويق افتادن دوساله اكران فيلم 
چق�در مي تواند تأثير منفي داش�ته 

باشد؟
اين تعويق حتماً به فيلم لطمه جدي وارد كرده 
است، البته من از اكران فيلم در گروه آزاد راضي 
هس��تم چون ظاهراً چ��اره ديگري ه��م نبود؛ 
چراكه هيچ س��رگروهي حاضر نمي ش��د فيلم 

ما را قبول كند. 
 بازخوردي هم از اكران براي تماشاگر 

ايراني داشته ايد؟
بله. در چن��د نمايش خصوص��ي كاملًا رضايت 
مخاطبان قابل مش��اهده بود، البته اكران فيلم 
در لبنان بازتاب ها و بازخوردهاي فوق العاده اي 
را به همراه داش��ت. من س��عي كردم در فيلم 
زينب« از زاويه تازه اي به موضوع مقاومت  »ابو 
نگاه كنم چ��را كه در فيلم هايي ك��ه در اينباره 
س��اخته ش��ده اغلب جنبه ه��اي پروپاگاندا و 
ساختار اكش��ن مورد نظر قرار گرفته است اما 
در فيلم ابو زينب ما با روابط عاطفي يك خانواده 
لبناني و حضور يك مادر شهيد مواجهيم. مادر 
شهيدي كه براي تربيت فرزندانش حساسيت 
ويژه اي قائل است. فيلم ما در جشنواره سيزدهم 
مقاومت جايزه ويژه خانواده شهدا را دريافت كرد 
و اين براي من اهميت فوق العاده اي داشت كه 
فيلم توانسته با مخاطبان اصلي خودش ارتباط 
مناسبي برقرار كند. مادر شهيد فيلم ابوزينب از 
صفر تا صد پاي شهيدش ايستاده و حتي براي 

شهادت او اش��ك هم نمي ريزد، س��ينه سپر و 
دفاع مي كند. 

 بازنمايي چه جنب�ه اي از مقاومت در 
فيلم برايتان حائز اهميت بود؟ 

نشان دادن تفاوت عمليات استشهادي با عمليات 
انتحاري برايمان اهميت داش��ت. همانطور كه 
مي داني��د تكفيري ها از عمليات استش��هادي 
مقاومت فلسطين كپي برداري ناجوانمردانه اي 
عليه دنياي اسلام انجام دادند و اين وجه تمايز 

هنوز براي خيلي ها روشن نيست. 
 چه سبكي را براي پرداخت فيلم در 

نظر گرفتيد؟
در ساختار فيلم به شدت اصرار در رئاليستي شدن 
و تأكيد بر واقعيت داشتيم. خيلي سعي كرديم 
رفتارها و ديالوگ ها به واقعيت نزديك باش��ند. 
نتيجه نزديك به يك س��ال تحقيق و پژوهش ما 
درلبنان روي اين خواس��ته تأثير خوبي داشت. 
براي مثال ما حتي س��كانس اكش��ن فيلم را در 
محلي فيلمبرداري كرديم كه اختصاص به مكان 
واقعي يك پايگاه اسرائيلي در زمان اشغال جنوب 
لبنان داشت. اين پايگاه فاصله كمي با مرزهاي 
رژيم صهيونيستي دارد. ما اين پايگاه را بازسازي 
كرديم و در زمان انه��دام آن براي فيلمبرداري، 
اسرائيلي ها به واسطه فاصله كمي كه با ما داشتند 
از انفجار آن فيلمبرداري كردن��د و تقريباً تمام 
شبكه هاي اس��رائيلي يك هفته تحت تأثير اين 

انفجار بودند و از آن گزارش پخش مي كردند. 
 با توجه ب�ه اينكه ي�ك زن و مادر را 
محور قصه فيلم قرار داديد، اين سؤال 
پيش مي آيد كه تأثيري از فيلم موفق 

»بازمانده« گرفته ايد؟
بازمانده مرحوم س��يف الله داد را خيلي دوست 
دارم و فيلم مورد علاقه من است، ولي با توجه به 
اينكه من با والدين اين شهيد ساعت ها مصاحبه 
كرده ام فكر نمي كنم به ش��كل خ��ودآگاه اين 
تأثيرپذيري وجود داشته باشد. نكته ديگر اينكه 
تهيه كننده فيلم ابوزينب پيشتر همين موضوع 
را دستمايه يك فيلم مستند قرار داده بود و جزو 

فعال ترين مستندسازها محسوب مي شود. 
 برنامه اك�ران خارجي فيل�م به چه 

شكلي دنبال مي شود؟ 
شركت پخش كننده فيلم ابوزينب يك شركت 
لبناني به نام الارض اس��ت و يك شركت قوي 
محسوب مي ش��ود. پارسال س��فري به تركيه 
داش��تيم و قرار بود اين فيلم در 80 س��ينماي 
اين كشور اكران ش��ود ولي اين ماجرا به دليل 
نفوذي كه صهيونيس��ت ها در اين كشور دارند، 

اتفاق نيفتاد. 
 ام�كان نمايش فيلم در كش�ورهاي 

غربي چقدر ميسر است؟ 
ابوزينب سال گذشته در جشنواره نيس فرانسه 
جايزه بهترين كارگردان��ي و بهترين بازيگر اول 
مرد را گرفت، ولي با توجه به مضمون به شدت 
ضدصهيونيستي فيلم اكران در كشورهاي غربي 
كار خيلي سختي محسوب مي شود ولي مصر و 
تونس جزو كشورهايي هستند كه براي اكران در 
آنها برنامه داريم ضمن اينكه برنامه نمايش فيلم 

در بغداد قطعي است.

 تمايز عمليات استشهادي با انتحاري را 
در »ابو زينب« نشان داده ايم

طالب زاده: حالم بهتر است
خدا را شكر مي كنم كه اين روزها 
حال بهتري دارم، البته در عين 
ح�ال، مش�كلاتي ه�م دارم كه 
چندان ح�اد به نظر نمي رس�د. 
نادر طالب زاده دبير جشنواره »افق 
نو« گفت: خدا را شكر مي كنم كه 

اين روزها حال بهتري دارم. 
وي ادامه داد: البته در عين حال، مشكلاتي هم دارم كه چندان 
حاد به نظر نمي رس��د. وي درب��اره هدف برگزاري جش��نواره 
نو« نيز تصريح كرد: ما اص��لًا در پي هنرنمايي هنرمندان  »افق 
در اين جشنواره نيس��تيم كه به فرض خواننده اي بيايد و براي 
ما بخواند، بلكه ما سعي داريم در جشنواره »افق نو« حقايقي را 

درباره امريكا و تزلزل اين كشور مطرح كنيم. 
طالب زاده همچنين اظهار كرد: ما س��عي داريم در جش��نواره 
»افق نو« تمامي افرادي را كه درباره موضوع حقوق بشر فعاليت 
داشته اند، گرد يكديگر جمع كنيم، به ويژه شاعران و هنرمنداني 
كه در اين حوزه آثاري دارند؛ چرا كه تاكنون چنين گردهمايي 
در هيچ كشوري برگزار نشده است و اين اتفاق مهمي است، اما 
متأسفانه بعضي ها در اين ميان به دنبال دعواهاي سياسي خود 
هس��تند و مي خواهند با خبرهاي دروغ به اهداف خود برسند و 

اين اصلًا درست نيست. 
دبير جش��نواره »افق نو« خاطرنش��ان كرد: موضوعات مربوط 
به جنگ ن��رم و مباحثي را ك��ه به اين حوزه مربوط مي ش��ود، 
درصدد هستيم با حضور 50 متفكر بررس��ي كنيم، اما در اين 
راستا حامي پيدا نمي كنيم و كسي از ما حمايت لازم را نمي كند 
و به صورت تكه تكه از جاهاي مختلف به ما كمك هايي مي شود 

كه اين كم است. 
----------------------------------------------

 انصراف موسوي 
از انتخابات پر ابهام مديران مسئول رسانه ها

مدير عامل خبرگزاري فارس با 
انتق�اد از ابهام�ات در رون�د 
انتخاب�ات نماين�ده مدي�ران 
مس�ئول در هيئ�ت نظ�ارت بر 
مطبوع�ات، از نام�زدي در اين 

انتخابات انصراف داد. 
ب��ه گ��زارش »ف��ارس«، س��يد 
نظام الدين موسوي با انتشار اطلاعيه اي تصريح كرد: »با توجه به 
ابهامات در فرآيند نظارت بر انتخابات الكترونيك نماينده مديران 
مس��ئول در هيئت نظارت بر مطبوعات، مشخص نبودن نحوه 
تبليغات و معرفي نامزدها به ويژه حضور مقام دولتي برگزار كننده 
انتخابات يعني معاون مطبوعاتي وزارت ارش��اد در قامت رقيب 
ساير نامزدها كه عملًا شرايط رقابت را نابرابر كرده است از حضور 

در اين انتخابات پر ابهام انصراف مي دهم.« 
ش��انزدهمين دوره انتخ��اب نماين��ده مدي��ران مس��ئول در 
هيئت نظارت بر مطبوعات، روز گذش��ته از س��اعت 10 تا 16 
به طور الكترونيكي از طريق س��امانه جامع رس��انه هاي كشور 

)e-rasaneh. ir( برگزار شد.

    تلويزيون

   به دليل انتشار محتواي توليدي توسط رسانه ملي

صداوسيما از يك سايت اشتراك ويدئو شكايت كرد
   محمدصادق عابديني

ش�كايت صداوس�يما از »آپ�ارات« و زيرمجموعه هاي 
اي�ن س�ايت، ب�ه دلي�ل انتش�ار و اش�تراك محت�واي 
توليدي توس�ط رس�انه ملي، ش�كايتي عجيب اس�ت 
كه گويا قرار اس�ت ب�ار ديگ�ر صداوس�يما را در مقابل 
شبكه هاي اجتماعي و س�ايت هاي اينترنتي قرار دهد. 
ضعف قوانين يا اجرايي نشدن قوانين مرتبط با حقوق مؤلف 
و صاحبان اثر باعث ش��ده كه نه تنها محت��واي توليدي در 
شبكه هاي صداوسيما بلكه بسياري از فيلم هاي سينمايي، 
مستند و كوتاه ايراني در شبكه هاي اشتراك ويدئو منتشر و در 
سطح وسيعي ديده شوند، اما هيچ سود مالي و معنوي از اين 
جريان متوجه صاحبان اصلي آثار و محتوا ها نشود. شكايت 
صداوسيما از يك سايت اشتراك ويدئو اولين گام براي احقاق 
حقوق معنوي توليدكنندگان ايراني محتوا است. با اين قيد 
كه تيغ صداوسيما فعلًا براي داخلي ها تيز شده نه سايت هاي 

خارجي كه پركار هم هستند. 
 مديران صداوسيما توضيحي درباره جزئيات شكايت شان از 
»آپارات« بيان نكرده اند، اما سايت هاي خبري اين شكايت 
را مربوط به انتش��ار محتواي صوت و تصوير توليد شده در 
شبكه هاي متعلق به صداوسيما در فضاي مجازي از طريق 
سايت هاي واس��طه اي مانند »آپارات« می دانند. اين اقدام 
واكنش هاي منفي را به همراه داش��ته است. »عصر ايران« 
با انتقاد از اقدام صداوسيما در ش��كايت از »آپارات« نوشته 
است: فرض كنيم صدا و سيما با اين تصور كه انحصار صوت 
و تصوير را در اختيار دارد، آپارات را كه يوتيوب ايران است، 
از فعاليت بازدارد. آيا در چنين حالي، مردم به ش��بكه هاي 
صدا و سيما به عنوان گزينه جايگزين مراجعه مي كنند، يا 
ش��بكه هاي خارجي و كانال هاي بي هويت و  بي نام و نشاني 
كه معلوم نيست چه كس��اني اداره شان مي كنند، برنده اين 

دعوا خواهند شد؟
    صداوسيما چقدر به كپي رايت وفادار است؟!

 اگر تصور مي كنيد كه صداوس��يما براي تك تك فيلم ها، 
مستندها، انيميشن ها و حتي ويدئوهايي كه از شبكه هاي 
مختلف اين س��ازمان پخش مي ش��ود حق رايت پرداخت 
مي كند، بايد بدانيد ش��ما يك خيال پرداز آرمانگرا هستيد. 
حجم بالاي��ي از محتواي تأميني ش��بكه هاي تلويزيوني با 
دانلود از اينترنت يا ضبط از شبكه هاي تلويزيوني خارجي 
تهيه مي شود. كافي است به برنامه هاي علمي يا كليپ هاي 
كوتاه خنده دار )كميك( كه در مناسبت ها از تلويزيون پخش 

مي شود، دقت كنيد تا محل محو شده لوگوي شبكه اصلي 
كه برنامه از آن ضبط شده يا آدرس سايتي را كه از آن دانلود 
انجام شده است، ببينيد. همين چند روز پيش بود كه فرشته 
طائرپور در اعتراض به پخ��ش غيرقانوني فيلم »وقتي همه 
خواب بودند« نامه اي سرگشاده اي با عنوان »تسويه حساب 
ما با صداوسيما، بماند براي آن دنيا« و از اينكه صداوسيما 
بي اعتنا به حقوق مالكان اثر، فيلم ها را بدون داشتن قرارداد 
معتبر بارها از شبكه هاي مختلف پخش مي كند، انتقاد كرد و 
اين كار را رفتاري غيرعادلانه و غيرشرعي ناميد. اما در عوض 
صداوسيما مي خواهد كس��اني را كه محتواي برنامه هايش 
را در اينترنت منتش��ر كرده اند، پيش از ديدار در قيامت به 

دادگاه بكشاند. 
در عوض اينترنت و ش��بكه هاي اجتماعي و اپليكيشن هاي 
موبايلي با فراگيري و جامعه مخاطب بالا توانسته اند محيط 
جذابي را براي انتقال داده ها و اطلاع��ات از جمله داده هاي 
صوتي و تصويري ايجاد كنند. در اين ش��رايط ديده ش��دن 
ويدئو هاي برنامه هاي صداوسيما در كنار ويدئوهاي خارجي 
يا توليدشده توسط كاربران ايراني باعث خواهد شد صداوسيما 
حداقل سهمي نيز در فضاي مجازي داشته باشد، صداوسيما 
نخواسته است تاكنون وارد فضاي اشتراك ويدئو در سايت هاي 
داخلي شود و قهر صداوسيما با سايت هاي اشتراك ويدئوي 
داخلي در حالي صورت مي گيرد كه ش��بكه هاي بين المللي 
صداوسيما صفحات رسمي در س��ايت هاي خارجي دارند و 
ويدئوهاي شان را در آن شبكه ها به اشتراك مي گذارند. به نظر 
مي رسد صداوسيما در كنار ورود به حيطه هايي چون ايجاد 
خبرگزاري، راه اندازي مؤسسه انتش��اراتي، انتشار روزنامه و 
مجلات و حتي سرمايه گذاري و توليد شبكه اجتماعي داخلي 
مي تواند براي حضور در فضاي اشتراك ويدئو نيز برنامه ريزي 
كند؛ همان كاري كه س��ايت هاي طرف شكايت صداوسيما 

انجام داده و اتفاقاً موفق هم بوده اند. 

گفت و گوي »جوان« با علي غفاري، كارگردان فيلم استراتژيك »ابو زينب«

افشاگري يك طنز نويس عليه »سالي تاك«  

»من و تو« ويدئوهاي مردم را كش مي رود
    محمدصادق عابديني

ش�بكه »من و تو« ويدئويي را كه مدعي بود يك شهروند 
آن را گرفته و براي شبكه ارس�ال كرده است، پخش كرد 
در حالي كه آن ويدئو را يك طنزنويس مشهور مطبوعاتي 
ساخته بود كه اصلًا ميانه خوبي با اين شبكه لندني ندارد. 
در برنامه »سالي تاك« شبكه تلويزيوني »من و تو« كه مدعي 
است مردم از گوشه وكنار ايران براي آنها ويدئو پخش مي كنند، 
در تاريخ 15 مهرماه ويدئويي را با موضوع »مگس هاي سفيد« 
كه از معضلات شهر تهران شده است، پخش مي كند و مدعي 
مي شود س��ازنده ويدئو كه در آن نيز حضور دارد، اين ويدئو را 
براي شبكه فرستاده و به درخواست وي است كه »من و تو « 

اين ويدئو را پخش مي كند. 
اين در حالي است كه شخص سازنده كليپ كه اتفاقاً چهره اش 
را اهالي مطبوعات خوب مي شناسند و در ويدئو ديده مي شود، 
شخصي نيست جز فرورتيش رضوانيه طنزنويس مطبوعاتي 
و مستند س��از كه ويدئوي مذبور را چن��د روز قبل تر در كانال 

تلگرامي اش منتشر كرده بود. 
رضوانيه به»جوان« در اين باره مي گويد: من از طريق پيام هاي 
برخي از اعضاي كانال تلگرامي ام فهميدم ويدئويي كه درباره 
مگس هاي سفيد ساخته بودم در »من و تو« پخش شده است. 
حتي آنها ب��ه دروغ گفته اند ك��ه اين ويدئو را به درخواس��ت 
س��ازنده آن پخش كرده ايم در صورتي كه من اصلًا اعتقادي 
به اين ش��بكه ها ندارم چه برس��د كه بخواهم براي آنها ويدئو 

ارسال كنم. 

رضوانيه مي افزايد: مدتي پيش حتي يك ويدئو درباره رفتار هاي 
زش��ت مجريان ش��بكه »من و تو« س��اختم كه در يوتيوب و 
سايت هاي انتش��ار ويدئو قرار دارد و در آن ادعاي اين شبكه 
را در انتقاد از وضعيت فرهنگي داخل با نشان دادن رفتار هاي 

زشت خودشان رد كرده ام. 
اين طنزنويس مي گويد: به نظرم »م��ن و تو« كه بارها تلاش 
كرده ويدئويي را كه درباره شبكه ش��ان ساخته ام، از سايت ها 
حدف كند، اگر مي دانست شخصي كه در ويدئوي مگس هاي 
سفيد حضور دارد، من هستم آن را هرگز پخش نمي كرد يا ادعا 
نمي كرد كه من درخواس��ت داده ام كه آن را پخش كنند كه 

البته ادعايشان كاملًا كذب است. 
فرورتيش رضوانيه در پايان تأكيد مي كند به نظرم با مشخص 
شدن اينكه ويدئوي من را شبكه »من و تو« كش رفته است، 
ادعاهايشان درباره اينكه مردم با اين شبكه در ارتباط هستند و 

برايشان ويدئو ارسال مي كنند هم زير سؤال مي رود.

بازيگر نقش مختار هم به جمع منتقدان وزارت ارشاد پيوست  

انتقاد از وزارت ارشاد، روي شيب تند

    فرزين ماندگار
انتقاد به وزارت ارش�اد علي جنتي ه�ر روز ابعاد تازه تري 
مي گي�رد. در تازه تري�ن اين م�وارد روز گذش�ته فريبرز 
عرب نيا بازيگر نق�ش مختار در يك گف�ت و گو انتقادهاي 
ش�ديدي به وزارت ارش�اد دولت يازدهم وارد كرده است. 
اين بازيگر سينما و تلويزيون با بيان اينكه تا وقتي مسئولان فعلي 
ارش��اد از وزير تا مديران مياني بر سركار هس��تند، من ديگر در 
سينماي ايران كاري نخواهم كرد، گفت: »دوستي مي گفت در دوره 
قبل هربار به ارشاد مي رفتي با جواب »نه« برمي گشتي اما در اين 
دولت پاسخ »آره« مي گيري، اما كارت انجام نمي شود. متأسفانه 
در زمينه فرهنگي، دولت فعلي اصلًا و به هيچ عنوان موفق نبوده 
و عقبگرد داشتيم؛ اين ديگر اظهرمن الشمس است. حتي به اصغر 
فرهادي هم »نه« خواهم گفت اگر براساس فيلمنامه مصوبي ارشاد 

و درگير چرخه و شوراي اكران و با اين مديران باشد.«
عرب نيا اضافه كرد: »تنها بزنگاه براي رسيدن من به حقم ارشاد 

بود كه آن هم به لطف بعضي از مديرانش از دست رفت، اين ميزان 
از تعهد و وظيفه شناسي را به آنها تبريك مي گويم و براي خود و 
همكارانم متأسفم.« اين سينماگر درباره شرايط سينماي ايران 
هم گفت: »سينمايي كه كارهاي فرمايشي داشته باشد و اتفاقات 
تك ستاره اي، سينماي مداوم و صاحب حيات نيست. مثل بچه اي 
است كه نشسته است و هرچند ماه يك بار بلند مي شود و دوباره 
مي نشيند؛ اين كودك سالم نيست چون نشسته است، فعلًا كه 

نشسته است، اميدواريم كمي بعد كلًا  نخوابد.«
فريبرز عرب نيا جزو حاميان دولت يازدهم محس��وب مي شود، 
اما شرايط فرهنگي نامناسب كشور، انتقاد او و ديگر هنرمندان 
حامي دولت را انكارناپذير كرده است. حامياني كه روز به روز بر 
حجم انتقادهاي آنان به شرايط فرهنگي افزوده مي شود و البته 
علي جنتي نيز نشان داده كه تدبير خاصي در برابر سيل انتقادها 
براي رو كردن در چنته ندارد. سيل انتقاد حاميان دولت در بخش 
فرهنگ و هنر از دوسال پيش رو به فزوني نهاد و نا اميدي به بهبود 
شرايط شيب تندي به خود گرفت. اين در حالي است كه اين روزها 
خبر تغيير پست وزارت ارشاد به شكلي جدي در رسانه ها دست به 
دست مي شود و علي جنتي روز گذشته در اولين واكنش به اين 
اخبار گفت: »چند روز ديگر صبر كنيد تا نتيجه مشخص شود.« 
ظاهراً خود وزير ارشاد هم مي داند كه تقريباً صبر هوادارانش به 
سر آمده است. البته خيلي ها معتقدند تغيير وزير ارشاد نمي تواند 
تحولي در عرصه فرهنگي ايجاد كند، چرا كه دولت يازدهم هيچ 
استراتژي مشخصي در زمينه فرهنگ و هنر ندارد كه بخواهد بر 

اساس آن اقدام به برنامه ريزي كند.

عروسك جديد به »شكرستان« اضافه مي شود
تهيه كننده مجموعه عروسكي »شكرس�تان« گفت: دو عروسك جديد قرار است 
به اين اثر اضافه ش�ود و همچنين آيتم هاي جديدي در كنار اينها خواهيم داشت. 
»جواد فرحاني« تهيه كننده مجموعه عروسكي »شكرستان« به كارگرداني محمدفؤاد 
صفاريان پور در گفت وگو با خبرنگار راديو و تلويزي��ون خبرگزاري فارس گفت: به دليل 
تقارن با ايام محرم پخش  اين مجموعه عروسكي متوقف شده است و هنوز زمان پخش 

مجدد آن از شبكه نسيم به ما اعلام نشده است. 
وي ادامه داد: تغييرات اساسي و جديدي را در قسمت هاي آينده اين مجموعه خواهيم 
ديد و بايد بگويم كه شكرس��تان عروسكي از بهمن و اس��فند خود را نشان مي دهد و به 
بلوغ مي رسد. اين تهيه كننده افزود: دو عروسك جديد قرار است به اين اثر اضافه شود و 

همچنين آيتم هاي جديدي در كنار اينها خواهيم داشت. 
مجموعه عروسكي »شكرستان« پنج شنبه ساعت 20 و جمعه ساعت 21 از شبكه نسيم 
پخش مي شود. تكرار اين مجموعه عروسكي نيز ساعت 1:30، 9 صبح، 15:30 خواهد بود. 
در اين مجموعه عروسكي عروسك گردان و صداپيشه هاي مطرح تلويزيوني و سينمايي 
چون آزاده مؤيدي فرد )اس��كندر، فريدون، شمس��ي(، محمد لقمانيان )وزير، خواجه 
الماس(، امير سلطان احمدي )كيا(، بهادر مالكي )پادشاه، جاج زاده، نوزاد(، هنگامه مفيد 
)ننه قمر(، كاظم سياحي )بهلول، نوزاد، بيا(، نازنين بياتي )رؤيا،  پيشگو(، حسام محمودي 
)صفدر(، وحيد نفر )مصادره، پيرپلاس��ي(، مهدي ش��اه پيري )لولويي، آق��اي ناگوار(، 

دكتر)سامان مظلومي(، احسان كرمي )راوي( حضور دارند. 
علاوه بر شخصيت هايي كه در انيميشن »شكرستان« حضور داشتند، تعدادي كاراكتر 

جديد نيز براي اين مجموعه عروسكي طراحي شده اند. 
پيشتر انيميشن »سرزمين شكرستان« به تهيه كنندگي سيد مسعود صفوي و به همت 
مركز انيميشن صبا براي شبكه 2 سيما توليد شده بود و صحبت ها حاكي از اين بود كه 

به زودي مجموعه عروسكي اين انيميشن به توليد خواهد رسيد. 

    دريچه

    نمايش

حكمت 119 
هَا  هِ ليَِّنٌ مَسُّ نيَْا كَمَثَلِ الحَْيَّ  مَثَلُ الدُّ
�مُّ النَّاقِعُ فِی جَوْفِهَا يهَْوِى  وَ السَّ
إلِيَْهَا الغِْ�رُّ الجَْاهِ�لُ وَ يحَْذَرُهَا ذُو 

اللُّبِّ العَْاقِلُ .
 دنياى حرام چون مار س��می است، 
پوس��ت آن نرم ولی س��م كشنده در 
درون دارد ، ن��ادان فري��ب خورده به 
آن می گرايد و هوش��مند عاقل از آن 

دورى گزيند.


